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Val av mellombels ungdomsråd 2017 
 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Det har ikkje vore val på ungdomsrådet sida hausten 2015. 

Ungdomsrådet skal ha ein leiar og ein nestleiar og to medlemmar, i tillegg til representant frå 
kommunestyret (i denne perioden Jon Harald Leknes/vara Stian Storemark). Valet skulle 
eigentleg vore gjort hausten 2016. Det vart ikkje gjort, men vi legg opp til nytt val i løpet av 
hausten 2017.  

Vedtektene seier følgjande om val og samansetning: 

2.1.          Funksjonstid 

Representantane vert valde for 2 år. For å sikra kontinuitet i ungdomsrådet står 1 og 2 
representantar på val annakvart år. Den til ein kvar tid sitjande elevrådsleiar ved Fedje skule 
skal alltid vera  representert i ungdomsrådet i kraft av sitt verv. Ein 
kommunestyrerepresentant vert oppnemnd i kommunestyret i byrjinga av 
kommunestyreperioden og sit i ungdomsrådet ut perioden (normalt 4 år). 
2.2.          Samansetjing 

Ungdomsrådet skal ha 5 medlemmar. Vanleg fordeling: 1 frå kommunestyret, elevrådsleiar 
Fedje skule, 1 elev frå AVS, 2 fritt valde ungdommar. Det vert vald vara for alle 
representantane. Fedje kommune stiller med sekretær for rådet.  
2.3.          Val av nytt ungdomsråd 

Nytt ungdomsråd skal veljast i byrjinga av skuleåret. Sitjande ungdomsråd innstiller 
kandidatar til valet av nytt ungdomsråd. Nytt ungdomsråd vert oppnemnd av kommunestyret.  
2.4.          Konstituering 

Ungdomsrådet konstituerer seg sjølv, og vel leiar og nestleiar. Vala gjeld for eitt år.  
 

Vurdering 
Det er ønskje om å ha eit aktivt ungdomsråd. Etter tidlegare leiar sitt initiativ kalte vi inn 
interesserte ungdommar. Dei fekk informasjon om ungdomsrådet,  og gjennomførte møtet 
som eit ungdomsrådsmøte, der dei valte leiar og nestleiar. Det sjølvkonstituerte 
ungdomsrådet ba der kommunestyret om godkjenning av følgande ungdomsråd: Emmi 
Herøy leiar, Elise Blomvågnes nestleiar, Helene Husa medlem, Mathias Marøy medlem, Rolf 
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Hermansen medlem og Thea Koppen Blomvågnes varamedlem. Dette vart protokollert som 
eit ungdomsrådsmøte, og valet som sak 003/17.  

Forslaget til mellombels ungdomsråd var til handsaming i formannskapet sak 034/17, der dei 
innkalla representantane sitt framlegg til mellombels ungdomsråd vart lagd fram. 
Formannskapet påpeikte at det ikkje var nokon representant frå Austrheim videregåande 
skule i ungdomsrådet, og at det heller ikkje var nemnt varaer, og ville derfor ikkje gjere 
vedtak i saka. Formannskapet utsette behandlinga, men ba om at saka vart sendt rett til 
kommunestyret etter justeringar.  

Framlegget frå det sjølvinitierte ungdomsrådet vart modifisert noko slik: Dei har vald leiar og 
nestleiar, i tillegg skal elevrådsleiar vere med (Husa). Administrasjonen gjennomførte 
loddtrekning for dei to representantane som var att (Hermansen og Marøy), og Hermansen 
vart då uttrekt som vara, slik at det vert korrekt tal på faste representantar. 

Rådmannen meiner vi har to alternativ, om vi ønskjer å ha eit ungdomsråd før nyval til 
hausten, som bl.a. kan innstille til nytt ungdomsråd : 

1. Det er mogleg å utvide ungdomsrådet med eit medlem fram til nytt val på hausten 
2017. Vi kan då ta direkte kontakt med ein ungdom på Austrheim vidaregåande 
skule som kan tenke seg å sitte i det mellombels ungdomsrådet. Spørsmålet er 
kven. 

2. Det er også mogleg å behalde ungdomsrådet slik det er føreslått av dei 
ungdommane som møtte til ungdomsrådsmøtet, fram til nytt val til hausten.  

Alternativ 1 vil vere eit brot på vedtektene, fordi ungdomsrådet får fleire medlemmar enn det 
skal. Alternativ 2 vil tøye vedtektene, fordi det bryt med det som står om «vanleg fordeling» i 
pkt 2.2. Men begge løysingane kan bidra til at vi får grunnlag for eit riktig vald og forankra 
ungdomsråd frå hausten 2017. For å unngå direkte brot på vedtektene, og for å halde på 
engasjementet som no er mønstra, anbefaler rådmannen at kommunestyret vel alternativ 2, 
som ei mellombels løysing.   

Folkehelse - ikkje relevant. 
Miljø - ikkje relevant. 
Økonomi - ikkje relevant. 

Konklusjon 
Kommunestyret godkjenner det sjølvvalgte ungdomsrådet som mellombels ungdomsråd fram 
til nyval hausten 2017. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner følgande mellombelse ungdomsråd: Emmi Herøy leiar, Elise 
Blomvågnes nestleiar, Helene Husa medlem, Mathias Marøy medlem, Rolf Hermansen 
varamedlem og Thea Koppen Blomvågnes varamedlem fram til nyval hausten 2017.  
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K - vedtak: 
Kommunestyret godkjenner følgande mellombelse ungdomsråd: Emmi Herøy leiar, Elise 
Blomvågnes nestleiar, Helene Husa medlem, Mathias Marøy medlem, Rolf Hermansen 
varamedlem og Thea Koppen Blomvågnes varamedlem fram til nyval hausten 2017. 
Samrøystes vedteke. 

 
 
 


